
PROTOKÓŁ Nr VII /2011 
z sesji  Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

z dnia 7 marca 2011 r. 
 
 
Obrady otworzył Przewodniczący RM – Janusz Wojciech Kotasiak, stwierdzając  
na podstawie listy obecności prawomocność obrad. 
  
Sesja rozpoczęła się o godz. 12.00 
 
Następnie Przewodniczący powitał gości zaproszonych na sesję. 
 
W sesji udział wzięli:  
 

1. Radni RM – zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 1 do protokołu). 
2. Prezydent Miasta – Jarosław Wilczyński 
3. Wiceprezydent Miasta – Jarosław Górczyński 
4. Wiceprezydent Miasta – Paweł Górniak 
5. Sekretarz Miasta – Marzena Dębniak 
6. Skarbnik Gminy – ElŜbieta  Pichór 
7. Wicemarszałek Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego  – Grzegorz Świercz  
8. Asystent Posła na Sejm RP – Jarosława Rusieckiego – Artur Głąb 
9. Asystent Posła na Sejm RP – Zbigniewa Pacelta – Paweł Celebański 
10. Wicestarosta Ostrowiecki – Eligiusz Mich 
11. Radna Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego – Maria Adamczyk 
12. Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta  
13. Dyrektorzy jednostek organizacyjnych i zakładów budŜetowych Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski oraz prezesi spółek gminy 

14. Przewodniczący Rad Osiedlowych. 
15. Przedstawiciele lokalnej prasy, radia i telewizji kablowych. 

 
Nieobecni radni: Stanisław Choinka, Wojciech Mazur 
 
 
Ad. I/Przedstawienie porządku obrad: 
 
Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak – Następnie, Szanowni Państwo, chciałem 
pogratulować Panu Prezydentowi Jarosławowi Wilczyńskiemu tego, Ŝe został wybrany do 
Zarządu Związku Miast Polskich na drugą kadencję. W Poznaniu się to stało. Serdecznie 
gratuluję Panie Prezydencie. I przystępujemy wobec tego do porządku obrad. Czy do 
porządku obrad Państwo Radni mają jakieś uwagi, zastrzeŜenia. Nie widzę. Proszę wobec 
tego o przegłosowanie porządku obrad. 
 
Radni RM jednogłośnie przyjęli porządek obrad. 
 
Porządek obrad sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego w dniu 7 marca 2011 r.: 
 
I.  Przedstawienie porządku obrad. 
II.  Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta z dn. 25 stycznia 2011 r. 
III.  Interpelacje i zapytania. 
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IV.  Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta za okres od 18 stycznia do 24 lutego 2011 r. 
V. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 
1) zm. uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Ostrowiec Świętokrzyski; 
2) oddalenia protestów wyborczych dotyczących wyborów do Rady Osiedla „Piaski – 

Henryków”; 
3) zasad udzielania i rozmiaru zniŜek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli, którym powierzono obowiązki kierownika praktycznego; 
4) realizacji projektu pn. „Indywidualizacja nauczania i wychowania klas I – III  

w Gminie Ostrowiec Świętokrzyski współfinansowanego przez Europejski Fundusz 
Społeczny w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki; 

5) nabycia nieruchomości na rzecz Gminy Ostrowiec Świętokrzyski; 
6) nabycia nieruchomości na rzecz Gminy Ostrowiec Świętokrzyski; 
7) nabycia na rzecz Gminy Ostrowiec Świętokrzyski udziałów w nieruchomości; 
8) sprzedaŜy nieruchomości zabudowanej; 
9) sprzedaŜy nieruchomości; 
10) sprzedaŜy nieruchomości; 
11) określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest 

Gmina Ostrowiec Świętokrzyski warunków i zasad korzystania z nich oraz opłat za ich 
korzystanie; 

12) zm. uchwałę w sprawie ustalenia stawki dotacji celowej na 2011 r. dla Centrum 
Integracji Społecznej przy Fundacji „Pomocna Dłoń” w Ostrowcu Świętokrzyskim; 

13) zmian stawek dotacji przedmiotowych dla gminnego zakładu budŜetowego Zakład Usług 
Miejskich w Ostrowcu Świętokrzyskim; 

14) zaciągnięcia długoterminowego kredytu na sfinansowanie planowanego deficytu; 
15) zm. uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na lata 2011 – 2023; 
16) zm. uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2011 r. 
 
VI.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
VII.  Odpowiedzi na zapytania dot. sprawozdania z prac Prezydenta Miasta. 
VIII.   Sprawy róŜne. 
 
 
Ad. II/  Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta z dnia 25 stycznia 2011 r. 
 
Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak – Drugi punkt jest – przyjęcie protokołu z sesji Rady 
Miasta z dnia 25 stycznia 2011 r. Proszę równieŜ o przegłosowanie protokołu. 
 
Radni RM jednogłośnie przyjęli protokół z sesji z dnia 25 stycznia 2011 r. 
 
Ad. III/Interpelacje i zapytania:  
 
Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak – Przystępujemy do punktu trzeciego – interpelacje  
i zapytania. Bardzo proszę Państwa Radnych o interpelacje. Pan Radny Kunat, bardzo proszę. 
 
Radny J. E. Kunat – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Szanowni Państwo!  
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1) Pierwsza moja interpelacja jest taka – mianowicie, mieszkańcy ulicy Mostowej proszą  
o obiecaną nową nawierzchnię chodnika od kładki dla pieszych do pierwszych domów  
tj. ok. 120 m.  

2)  Druga – kolejny raz zwracam uwagę na brak bezpieczeństwa przechodzących 
chodnikiem pomiędzy ul. Rudzką a ul. Ostrowiecką w Rynku Denkowskim. Jest to 
odcinek o bardzo duŜym ruchu pieszych, równieŜ dzieci idących do i ze szkoły. Sprawą tą 
zajmowała się kiedyś komisja, ale na tym koniec. Czy musi dojść do tragedii? Kto za to 
odpowie? (Interpelacje stanowią załącznik nr 2 do protokołu) 

3) I kolejna. W dniu 1 marca br. na Komisji Strategii m.in. omawiano propozycje Pana 
Zbigniewa Pękali wykorzystania walorów widokowych tzw. Cieku Denkowskiego do 
celów rekreacyjnych. Projekt byłby realizowany przez okres co najmniej kilku lat. Będąc 
na spacerze w duŜym mieście naszego kraju na moście dla pieszych zobaczyłem setki 
kłódek zamkniętych do barierek mostu. Było to bardzo sympatyczne wraŜenie nie do 
opisania. Mnóstwo zamkniętych kłódek jako świadectwo miłości i wierności 
przychodzących tam par. RównieŜ w naszym mieście dostrzegam miejsca do tego 
odpowiednio piękne. Pierwsze – to piękny most dla pieszych przy Alei 3 – go Maja obok 
poczty. Drugie, moŜe nawet bardziej urokliwe, to most dla pieszych w Denkowie, a to ze 
względu na pływające tam łabędzi, a w okresie jesienno – zimowym duŜe ilości 
pływającego dzikiego ptactwa. Zachęcam wszystkie pary do spacerów w te miejsca  
i zawieszania tam kłódek na znak wierności sobie. Warto bowiem przenieść tą tradycję do 
naszego miasta. Nieskromnie powiem, Ŝe ja z małŜonką zawiesiłem kłódkę w Denkowie, 
a kluczyk wrzuciłem do rzeki. Dziękuję. (Interpelacja stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu) 

 
Radny Wł. Sajda – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Wysoka Rado!  
1) Panie Prezydencie, ja chciałem ponownie złoŜyć interpelację odnośnie  

ul. Świętokrzyskiej. Cztery lata walczyłem o zlikwidowanie tego wiaduktu, który jest  
w Częstocicach obok Cukrowni. Ten wiadukt się wali, podpory są zgnite, kamienie 
wylatują. Tamtędy chodzą dzieci do szkoły, a to, co najwaŜniejsze, Ŝe tory od 4 lat, 
mówiłem, są zaspawane, od ul. Kolejowej. NaleŜy udroŜnić, dzieci będą miały przejście  
z prawdziwego zdarzenia, a teraz takie rzeki po opadach deszczu, dzieci nie mogą tamtędy 
przejść tylko idą drogą do góry. Dokąd to tak będzie? (Interpelacja stanowi załącznik  
nr 4 do protokołu) 

2) Idąc dalej ul. Świętokrzyską, jest koło Cukrowni, np. są dwa przystanki, groŜą 
zawaleniem. śeby te wiaty usunąć i zabudować nowe. 

3) Idąc dalej, chodniki, Panie Prezydencie. Piękny budynek, odnowiony jest, a chodniki  
i ulica są tragiczne. To jest cała ulica, od. śeromskiego do Ronda Solidarności, pseudo,  
bo to dla mnie to się powinno nazywać, to jak wcześniej nazwałem „rondo 
nieudaczników”. 

4) I co dalej, Panie Prezydencie z biogazownią na terenie Cukrowni „Częstocice”?  
5) Teraz idziemy na ul. Traugutta, Panie Prezydencie. No tam, ul. Traugutta, składane cały 

czas interpelacje, nie zrobione nic, studzienki są pozapadane, tu juŜ od Ronda Republiki  
w stronę Szewnej ludzi chlapią, i co najgorsze, Panie Prezydencie, XXI wiek, oświetlenie, 
pajęczyna, z jednej strony na drugą idzie zasilenie słupów i te słupy mają juŜ tyle lat.  
Ja tam odgrzebałem przy jednym to są dziury takie na wylot. I proszę, Ŝeby inspektor, nie 
wiem, czy to, budowlany, inspektor nadzoru, stwierdził, czy nie groŜą te słupy 
zawaleniem. (Interpelacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu) 

6) I następna sprawa – przy Parku Fabrycznym tzn. Hutniczym miało być odnowione boisko 
dla dzieci, w tamtej kadencji. Myślę, Ŝe dotrzyma Pan słowa i w tym będzie zrobione,  
w tym roku.  (Interpelacje nr 2 i 6 stanowi załącznik nr 6 do protokołu) 
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7) Idąc dalej, chodzi mi o Rosochy. Tam jest bardzo duŜe osiedle, no, dzieci nie mają placu 
zabaw, nie mają się gdzie bawić, a co najgorsze, nie mają nawet boiska. Wszędzie się 
buduje Orliki a mało co tam, młodzieŜ staje po klatkach, pije piwo, później się zabawiają. 
Młodzi ludzie narzekają.  (Interpelacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu) 

8) I ostatnia – mam takie pytanie, Panie Prezydencie. W związku z budową hali sportowo – 
widowiskowej przy ul. Świętokrzyskiej, czy Pan jest zadowolony z pracy inspektorów 
nadzoru. 

To wszystko chciałbym, Ŝeby Pan mi odpowiedział na piśmie. Dziękuję bardzo. 
 
Radny W. Lesiak – Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! Panie Prezydencie!  
1) Ja chciałbym złoŜyć interpelację w imieniu mieszkańca Ostrowca, Pana Janusza Pałki. 

Proszę o wyjaśnienie, dlaczego istnieje niezgodność pomiędzy częścią opisową uchwały 
LII/830/2002 z częścią graficzną? Dotyczy ta uchwała przeznaczenia gruntów leśnych na 
cele nieleśne. Pan Pałka złoŜył w 2010 roku w kwietniu stosowne dokumenty do Urzędu 
Miasta z wnioskiem o stwierdzenie niewaŜności tej uchwały i przywrócenie zgodności 
części opisowej z częścią graficzną. JeŜeli potwierdzi się ta niezgodność, proszę  
o wyjaśnienie, jak powstała i przywrócenie zgodności w/w uchwały. Bardzo proszę, ze 
względu na długi czas oczekiwania, na wyjaśnienie i nadanie szybkiego toku tej sprawy.  
I oczywiście proszę o odpowiedź na piśmie. (Interpelacja stanowi załącznik nr 8 do 
protokołu) 

2) Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! Panie Prezydencie! W odpowiedzi na 
moją interpelację z 25 stycznia napisał mi Pan w sprawie stypendiów, Ŝe przyznawając 
stypendia sportowe brał Pan pod uwagę wyniki z poprzedniego roku. Niestety z moich 
ustaleń nie jest to prawda, poniewaŜ ranking wyników oraz osiągnięta punktacja 
poszczególnych klubów z rankingu MłodzieŜowej Federacji sportu stwierdza zupełnie co 
innego. W tym ogólnopolskim rankingu najwyŜej są sklasyfikowani pływacy – bo na 182 
miejscu, a kolejne miejsce tj. 1184 piłka noŜna. Kolejnym faktem jest to, Ŝe ostrowieccy 
medaliści MłodzieŜowych Mistrzostw Polski w pływaniu dostają stypendium  
w wysokości 150 zł czy 250 zł, zaś duŜo większe stypendia przyznał Pan sportowcom 
niŜej sklasyfikowanych dyscyplin. To są tylko dwa przykłady pokazujące, Ŝe przy 
przyznawaniu stypendiów najwaŜniejszym kryterium nie były wcale osiągnięcia 
sportowe. TakŜe bardzo proszę o konkretną odpowiedź, jakie kryteria przesądziły o takim 
podziale środków na stypendia? JeŜeli Pan Prezydent został wprowadzony w błąd i nie 
wiedział, jakie osiągnięcia mieli poszczególni sportowcy – to bardzo proszę  
o zweryfikowanie tych krzywdzących decyzji przy przyznawaniu stypendiów na kolejne 
okresy. Dziękuje bardzo. (Interpelacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu) 

 
Radny R. Post – Panie Przewodniczący! Państwo Radni! Panie Prezydencie! Mam jedno 
zapytanie i jeden wniosek. 
1) Zapytanie dotyczy tematu znanego, który wraca jak bumerang w mediach i na róŜnych 

zebraniach. Dotyczy to terenów po „Gambo”. OtóŜ, w imieniu mieszkańców osiedla 25 – 
Lecia zgłaszam zapytanie, czy Gmina Ostrowiec Świętokrzyski podejmowała próby 
zakupu tego terenu od obecnego właściciela, a jeśli nie, czy takie działania są planowane. 
Proszę Państwa, na zebraniu Rady Osiedla 25 – Lecia, jakie odbyło się nie tak dawno, 
padło wiele pytań na temat „Gambo”, ten temat wraca, jak wspomniałem, na kaŜdym 
zebraniu, ze względu na bezpieczeństwo, jak tez uciąŜliwe sąsiedztwo tego terenu dla 
mieszkańców osiedla. Wszyscy radni obecni na zebraniu  Rady Osiedla 25 – Lecia 
deklarowali wsparcie dla działań Pana Prezydenta w tej sprawie, który pokazał, Ŝe 
skutecznie potrafi rozwiązywać tego typu trudne problemy np. przy odzyskiwaniu terenu 
Browaru, czy zagospodarowania terenu po kotłowni przy ul. Waryńskiego. Mam nadzieję, 
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Ŝe te działania takŜe okaŜą się skuteczne. (Zapytanie stanowi załącznik nr 10 do 
protokołu) 

2) I druga rzecz to wniosek. Proszę Państwa, zgłaszam wniosek o pilne podjecie prac nad 
nową wersją Wieloletniego Programu Inwestycyjnego na lata 2012 – 2022, która mogłaby 
zostać przyjęta uchwałą Rady Miasta jesienią 2011 roku, tak, by było moŜliwe przyjęcie, 
czy teŜ wprowadzenie niezbędnych korekt do budŜetu na 2012 rok. I teraz kilka słów 
uzasadnienia do tego wniosku. Gmina Ostrowiec Świętokrzyski w latach 2006 – 2011 
podjęła na niespotykaną w historii miasta skalę wysiłek realizacji inwestycji o charakterze 
prorozwojowym i prospołecznym. Pan Prezydent i pracownicy urzędu bardzo dobrze 
wykorzystali szansę, jaka dały samorządom dotacje z programów unijnych. Zdobyte 
doświadczenia trzeba wykorzystać przy pozyskiwaniu środków, z następnego budŜetu 
Unii Europejskiej 2014 – 2020 prawdopodobnie. Przygotowanie najprostszych projektów 
inwestycyjnych trwa średnio dwa lata, a tych bardziej skomplikowanych od 2 do 5 lat  
i ciągle się wydłuŜa z uwagi na niestabilność oraz konieczność pokonywania wielu barier 
społecznych, administracyjnych i związanych z ochroną środowiska. Przygotowanie 
projektów a dotacje z Unii Europejskiej, które gmina będzie chciała złoŜyć w 2014 roku, 
musimy rozpocząć najpóźniej w 2012 roku. Dlatego za zasadne uwaŜam pilne 
przygotowanie propozycji zadań do WPI, z uwzględnieniem korekty priorytetów, to jest 
bardzo waŜne oraz ograniczeń, tu chciałem tez to podkreślić, wynikających ze zmian  
w ustawie o finansach publicznych oraz przyjętej w tym roku po raz pierwszy przez 
Gminę Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec do 2023 roku. Musimy mieć 
świadomość, proszę Państwa, Ŝe straconego czasu często nie da się nadrobić, dlatego 
mimo trwającej realizacji duŜych zamierzeń inwestycyjnych juŜ dziś musimy myśleć  
o kontynuacji działań i przygotować nowe projekty na lata 2014 – 2022. I tutaj jeszcze 
jedno słowo uzupełnienia. Proszę Państwa, nie wiemy na jaki okres będzie nowy budŜet 
Unii Europejskiej, czy będzie to kolejny siedmioletni okres, czy okres pięcioletni, czy teŜ 
dziesięcioletni. Trwają prace na ten temat, mamy Komisarza, Pana Janusza 
Lewandowskiego, który jest od tych spraw i pilotuje te zagadnienia. MoŜna się 
spodziewać, Ŝe moŜe to być dziesięcioletni okres budŜetowania. A więc chciałbym, 
Ŝebyśmy teŜ w horyzoncie inwestycyjnym uwzględniali te załoŜenia, czy teŜ te przesłanki, 
które właśnie się pojawiają. Dziękuję bardzo. (Wniosek stanowi załącznik nr 11 do 
protokołu) 

 
 
Radny M. Kuszewski – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panie Prezydencie!  
1) Chciałbym złoŜyć taki wniosek o rozwaŜenie moŜliwości wybudowania parkingu przy 
Gimnazjum Nr 1 przy ul. Sienkiewicza. OtóŜ na gruncie sąsiadującym z gimnazjum znajdują 
się juŜ zorganizowane parkingi Liceum Ogólnokształcącego Nr III im. Broniewskiego. Jest to 
teren zupełnie podporządkowany pod korzystanie z tychŜe miejsc przez nauczycieli tego 
Liceum, natomiast aŜ się prosi w tym momencie, aby dopomóc stworzenia takiej moŜliwości 
sąsiadującej szkole i nauczycielom zatrudnionym w Gimnazjum Nr 1. OtóŜ z braku wolnych 
miejsc i takich moŜliwości, nauczyciele postanowili parkować na drodze dojazdowej. Jest to 
droga ewakuacyjna, przeciwpoŜarowa, co wiąŜe się z jednym podstawowym warunkiem 
łamania przepisów prawa. Zdarzało się do tej pory, Ŝe niektórzy z tych nauczycieli zostali 
ukarani mandatem z tego tytułu, i takie chyba sytuacje nie powinny się juŜ powtarzać. Jest 
moŜliwe zorganizowanie parkingu od strony północnej przy tym budynku od  
ul. śeromskiego, natomiast myślę, Ŝe tutaj, wykorzystując tą drogę dojazdową, między tymi 
dwoma budynkami tych szkół, spełni się oczekiwania osób pracujących. (Interpelacja 
stanowi załącznik nr 12 do protokołu) 
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2) Drugi z wniosków dotyczyłby moŜliwości zorganizowania przez gminę klas sportowych  
o specjalności siatkówka dziewcząt. OtóŜ chciałbym poinformować, Ŝe od 1 września rusza 
klasa o  tej specjalności w Liceum Ogólnokształcącym Nr 4 im. C. K. Norwida. Rekrutacja do 
tej klasy przeprowadzamy od miesiąca maja, gdzie ta klasa będzie składała się z 26 uczniów, 
dziewcząt z naszego terenu miasta Ostrowca, które obecnie trenują w Międzyszkolnym 
Uczniowskim Klubie Sportowym „Jedynka” i nie tylko. Będzie moŜliwość równieŜ  
i zorganizowania w tej klasie nauki i treningu dla dziewcząt spoza naszego miasta, całego 
powiatu i województwa. Myślę, Ŝe naturalną potrzebą jest to, aby ten cykl szkolenia nie 
pojawiał się dopiero na poziomie szkoły ponadgimnazjalnej, ale równieŜ i na poziomach 
odpowiednio wcześniejszych i norma będzie zorganizowanie takich klas na poziomie szkół 
podstawowych i gimnazjów. Nie musze chyba tutaj przekonywać wszystkich, Ŝe jest to 
bardzo korzystna sytuacja wynikająca  
z zainteresowania tą dyscypliną sportu naszych mieszkańców. Dziękuję. (Interpelacja 
stanowi załącznik nr 13 do protokołu) 
 
Radny R. Martynowski – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Szanowna Rado! Mam 
takie cztery skromne interpelacje organizacyjne dotyczące jednego, głównego tematu 
przewodniego, jakim jest przede wszystkim nasza strona internetowa Urzędu Miasta 
1) Pierwsza interpelacja dotyczy utworzenia regulaminu do tej strony. Z powodu korzystania 

przez coraz szersze grono uŜytkowników z danych zawartych na oficjalnych stronach 
internetowych urzędów miast, w tym z witryny www.um.ostrowiec.pl , zwracam się  
z prośbą o sporządzenie dla tej strony odpowiedniego regulaminu. PowyŜsze dodatkowo 
uzasadniam tym, Ŝe korzystanie z danych zawartych na tej stronie (i podobnych) moŜe  
w wyniku nieumyślnych błędów i innych okoliczności technicznych spowodować 
wymierne straty, które z koeli mogą być podstawą do roszczeń prawnych uŜytkowników 
tej strony. Moim zamierzeniem jest, by regulamin był zabezpieczeniem prawnym przed 
tego typu zdarzeniami. (Interpelacja stanowi załącznik nr 14 do protokołu) 

2) Kolejna interpelacja dotyczy rozpowszechnienia stosowania Elektronicznej Platformy 
Usług Administracji Publicznej. W związku z rozpoczęciem funkcjonowania 
Elektronicznej Platformy Usług Administracji Publicznej (ePUAP) – systemu 
informatycznego, dzięki któremu obywatele będą mogli w przyszłości załatwiać sprawy 
urzędowe za pośrednictwem internetu, natomiast przedstawiciele podmiotów publicznych 
– bezpłatnie udostępniać swoje usługi w postaci elektronicznej, zwracam się z prośbą  
o rozpowszechnienie tego systemu w instytucjach podległych Prezydentowi Miasta. 
Celem włączenia się do w/w systemu jest stopniowe wdraŜanie elektronicznej 
administracji w Ostrowcu Świętokrzyskim. Obecnie dostępny jest na witrynie Urzędu 
Miasta jedynie elektroniczny formularz dotyczący wpisu do ewidencji działalności 
gospodarczej EDG – 1. Moim zdaniem to za mało. Jestem zdania, Ŝe rozpowszechnienie 
tego systemu usprawni organizację i ułatwi dostępność do administracji w naszym 
mieście. (Interpelacja stanowi załącznik nr 15 do protokołu) 

3) Kolejna dotyczy uaktualnienia danych dla strony www.um.ostrowiec.pl . Na stronie tej,  
w szczególności w zakładce dla inwestora przedstawione są informacje przede wszystkim 
z lat 2005 – 2006, w niektórych tylko przypadkach obejmują dane za rok 2008.  
W związku z powyŜszym zwracam się z prośbą o bieŜące uaktualnianie danych zawartych 
na tej stronie. (Interpelacja stanowi załącznik nr 16 do protokołu) 

4) I ostatnia dotyczy wprowadzenia dla strony www.um.ostrowiec.pl wersji w językach 
obcych. W związku z ciągłą potrzebą promocji miasta, w szczególności potencjalnym 
inwestorom i turystom, zwracam się z prośba o przyspieszenie prac związanych  
z wprowadzeniem wersji angielskojęzycznej i ewentualnie innych wersji językowych dla 
tej witryny. Obecnie informacje na stronach internetowych w językach obcych są 
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powszechnie stosowaną praktyką Przykładowo Gniezno, które jest porównywalne 
wielkością do Ostrowca ma na swojej stronie dane w językach: angielskim, rosyjskim  
i niemieckim. Jestem zdania, Ŝe w pierwszej kolejności powinniśmy zacząć od wersji 
naszej strony internetowej w języku angielskim. Powinna dotyczyć ta wersja przede 
wszystkim zakładki dla inwestora. Dziękuję bardzo. (Interpelacja stanowi załącznik  
nr 17 do protokołu) 

 
Radny D. Kaszuba – Panie Przewodniczący! Panowie Prezydenci! Wysoka Rado! Szanowni 
Państwo!  
1) W imieniu mieszkańców bloku nr 11 przy ul. Reja zwracam się z prośbą o zwiększenie 

liczby patroli StraŜy Miejskiej w tym rejonie, zwłaszcza w dni targowe. Podczas zebrania 
osiedlowego poproszono mnie o interwencję, gdyŜ ilość parkujących tam pojazdów 
uniemoŜliwia mieszkańcom parkowanie i swobodne przemieszczanie się. Liczba 
parkujących tam klientów targowiska ostatnio wzrosła, zwłaszcza po podniesieniu przez 
Dyrekcję Targowisk Miejskich opłaty za parkowanie z 2 do 3 złotych. 

2) W dniu 26 listopada 2008 roku, a więc ponad 2 lata temu, w formie interpelacji, 
zwróciłem uwagę, Ŝe po wymianie lamp ulicznych przy skrzyŜowaniu ul. Adama 
Mickiewicza z ulicą Henryka Sienkiewicza jedna z lamp została tak niefortunnie 
posadowiona, ze utrudnia obserwacje świateł sygnalizacyjnych przy skręcie obok marketu 
Biedronka w ulicę Mickiewicza. Zwróciłem się wówczas z zapytaniem, czy jest 
moŜliwość zmiany lokalizacji tej lampy. W dniu 15 grudnia 2009, a więc po aŜ roku 
otrzymałem odpowiedź, Ŝe finansowanie oświetlenia ulic naleŜy do zadań własnych 
gminy, zaś nie było tam nic na temat feralnie posadowionej lampy. W lutym bieŜącego 
roku ostrowiecka prasa poinformowała i potwierdziła, Ŝe sygnalizacja na tym 
skrzyŜowaniu jest mało widoczna, zwłaszcza w dni słoneczne, oraz Ŝe ze względów 
bezpieczeństwa cała sygnalizacja na tym skrzyŜowaniu powinna być całkowicie 
wymieniona – jak twierdzi Wydział Dróg Starostwa Ostrowieckiego – tym razem  
w ramach inwestycji nie gminy lecz starostwa. Nie wiem, kto odpowiada za posadowienie 
sygnalizacji zagraŜającej bezpieczeństwu uŜytkowników dróg, ale proszę o przekazanie 
zgłoszonej dwa i pół roku temu potrzeby zmiany lokalizacji wspomnianej wyŜej lampy 
sygnalizacyjnej. 

3) Na poprzedniej sesji zgłosiłem interpelację w sprawie powrotu straŜników StraŜy 
Miejskiej do ostrowieckich gimnazjów. Podzielam w pełni opinię Pana Prezydenta, Ŝe za 
porządek w szkole odpowiadają dyrektorzy i nauczyciele. Niemniej jednak, podczas 
zebrań osiedlowych, sygnalizowany jest problem młodzieŜy, sprawiającej swym 
zachowaniem problemy mieszkańcom poza ogrodzeniem terenu szkół. Uprawnienia 
nauczycieli są tam takie, jak wszystkich innych mieszkańców. Otrzymana odpowiedź 
Komendanta SM, zapewniającego o monitorowaniu tej sytuacji, nie potwierdza 
wystarczającej kontroli nad zachowaniem młodzieŜy wagarującej lub wymykającej się ze 
szkoły podczas przerw. Zwracam się z zapytaniem, jaka jest faktyczna liczba partoli SM 
w pobliŜu samych tylko pięciu ostrowieckich gimnazjów w dni powszednie (oraz ilu 
straŜników w nich uczestniczy?) pełnionych siłami niewielu pracowników SM? 

4) 30 czerwca 2010 r. Klub Radnych PiS zaproponował zwiększenie stypendiów za wzorowe 
wyniki w nauce z symbolicznej kwoty 100 zł w semestrze do 200 zł. Zwracam się  
z zapytaniem, czy w tym roku szkolnym są szanse na większe docenienie wysiłku 
uczniów, stawianych jako wzór dla innych?  Bardzo proszę o odpowiedzi na piśmie. 
Dziękuję bardzo. (Interpelacje stanowią załącznik nr 18 do protokołu) 

 
Radny H. RoŜnowski – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Wysoka Rado! Ja mam 
drobne trzy sprawy. 
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1) Mianowicie ul. śabia jest ulicą powiatową i na wysokości pawilonu handlowego, dawniej 
„Podlasiak”, dzisiaj to się nazywa „Azja” jest parking, z którego nie moŜna wyjechać w 
stronę ronda. Jest podwójna linia ciągła i nie łamiąc przepisów ruchu drogowego z tego 
ronda się nie wyjedzie. UwaŜam, Ŝe przy malowaniu wiosennym znaków poziomych na 
jezdni trzeba ten problem tam poprawić. Chyba, Ŝe tak to zaplanowano, Ŝeby nie 
wyjeŜdŜać. Ale uwaŜam, Ŝe wiele osób łamie nagminnie przepisy z tego parkingu 
wyjeŜdŜając w stronę ronda. To jest jedna sprawa. (Interpelacja stanowi załącznik nr 19 
do protokołu) 

2) Druga sprawa, jak jesteśmy przy ul. śabiej, to obok aktualnej siedziby PCPR – u i firmy 
Migraf jest taka wąska uliczka, którą wiosną, nie da się w nią wejść. Wjechać moŜe się 
jeszcze terenowym wozem, da wjechać ale wejść się nie da. Myślę, Ŝe naleŜałoby zająć 
się w planach inwestycyjnych na ten rok czy moŜe na rok przyszły ten odcinek bocznej 
od śabiej, tam śabia 40, pierwszy budynek jest, Ŝeby te tematy uregulować. 

3) I kolejna sprawa to jest taka boczna uliczka między restauracją „Hokus – Pokus”  
a ul. Dziewulskiego, z tyłu między garaŜami, z tyłu za Przychodnią „Rodzina”, która 
została przez ostatnią firmę bardzo zniszczona. Prosiłbym, Ŝeby przy pierwszych 
moŜliwych terminach prac remontowych nawierzchni uwzględnić tę uliczkę  
i jednocześnie zainstalować 2 progi zwalniające. MłodzieŜ wracająca z dyskotek z tego 
lokalu, no urządza sobie tam tor wyścigowy. (Interpelacja stanowi załącznik nr 20 do 
protokołu) 

I to by było chyba tyle, chociaŜ jeszcze jedną rzecz. Otrzymaliśmy tutaj, prawda, za kolegę 
Zbyszka Moskalewicza się moŜe odezwę, ale to teŜ mnie męczy, bo jestem kierowcą i często 
po tym naszym mieście się poruszam samochodem. Była zgłoszona interpelacja odnośnie 
prawo skrętów, nie ma strzałek prawo skrętów na ulicach naszego miasta. Jest odpowiedź, 
pozwolę sobie zacytować, Ŝe Powiat Ostrowiecki dysponuje, zarządza pięcioma 
skrzyŜowaniami z sygnalizacją świetlną. Na wszystkich skrzyŜowaniach zainstalowane są 
podświetlone strzałki umoŜliwiające wykonanie prawidłowego manewru skrętu.  Interpelacja 
została skierowana przez radnego bez naleŜytego poznania materii. Poprzez publiczne jej 
ogłoszenie wprowadził on w błąd ogół mieszkańców Ostrowca i przysporzyła krzywdzące 
wraŜenie, Ŝe zarządca dróg powiatowych nie wprowadza ułatwień dla kierowców.  
W rzeczywistości jest odwrotnie. W ostatnich latach Powiat Ostrowiecki budował od podstaw 
nowoczesne sygnalizacje świetlne na trzech swoich skrzyŜowaniach i przygotowuje się do 
realizacji pozostałych dwóch. No, akurat tak się składa, Ŝe zarówno na skrzyŜowaniu ul. Jana 
Pawła z ul. Radwana nie ma prawo skrętu, ul. Polnej z Radwana nie ma prawo skrętu. Ulica 
śeromskiego – teŜ nie ma prawo skrętu, takŜe tutaj trochę chyba Wydział  Dróg Starostwa 
Powiatowego trochę się mija z prawdą, bo naleŜałoby jednak w swojej kompetencji, jeŜeli są 
problemy to je rozwiązywać. Ulica Jana Pawła II – jest miejsce bo jest zjazd na prawo skręt 
ul. Radwana i tego prawo skrętu nie ma. TakŜe to ja tyle, Panie Przewodniczący. 
Radny H. RoŜnowski złoŜył równieŜ interpelację w sprawie wykonania chodnika dla pieszych 
w ciągu ul. Dziewulskiego od Przedszkola Nr 15 do Przychodni „Rodzina” (załącznik nr 21 
do protokołu). 
 
Radny Z. Moskalewicz – Ja, Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Szanowni Państwo, 
szczególnie Szanowne, kochane Panie. Z uwagi na to, Ŝe mamy wigilię dnia, który dla mnie 
jest od wieków dniem, jednym z najpiękniejszych, choć ja zawsze wszystkie kobiety kocham 
codziennie, ale 8 marca jest dniem szczególnym. W związku z Świętem kobiet Ŝyczę im 
wszystkiego, wszystkiego najlepszego i mam wniosek do Pana Prezydenta, do Rady, abyśmy 
moŜe w tym szczególnym dniu, szczególnie, Ŝe juŜ od kilku lat stało się to tradycją za czasów 
kadencji Pana Wilczyńskiego i impreza z okazji 8 marca, abyśmy moŜe powołali z tych 
wspaniałych naszych kobiet, które są obecne i przy Urzędzie Miejskim i w naszych 
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jednostkach organizacyjnych i tak licznie dziś zostały wybrane do Rad Osiedlowych, abyśmy 
stworzyli nagrodę „Kobieta Roku” danego, byłoby to przynajmniej 10 kobiet wyróŜnionych 
jako sąsiadka, jako pracownik, jako kochanka, jako Ŝona, córka, ale naprawdę wydaje się to 
za celowe i ja myślę, Ŝe to dzień byłby szczególny dla tych kochanych naszych mieszkanek 
Ostrowca. Bardzo bym prosił o powaŜne przeanalizowanie tego wniosku. Dziękuję bardzo.  
Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Panie Radny, inicjatywa zupełnie 
ciekawa. Odebrał mi Pan chleb w pewnym momencie, bo ja chciałem to zrobić  
w odpowiedniej chwili, no ale w tej chwili proszę przyjąć od radnego. Przewodniczący 
później się wysłowi w tej sprawie. Proszę Państwa, kto jeszcze z Państwa radnych? Pan Sajda 
prosi Włodzimierz o głos jeszcze raz. 
Radny Wł. Sajda – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Wysoka Rado! Panie 
Prezydencie, chciałem Panu przypomnieć o tych podwyŜszeniach wałów na rzece 
Pokrzywiance. Pamięta Pan, we wrześniu obiecał Pan mieszkańcom, Ŝe tam, gdzie jest 
zaniŜony wał, ok.70 cm, Ŝeby to uregulować wreszcie, mieszkańcy kazali się przypomnieć. 
Dziękuję bardzo. (Interpelacja stanowi załącznik nr 22 do protokołu) 
Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Kto z Państwa radnych jeszcze 
zabiera głos w tym punkcie programu sesji? Rozumiem, Ŝe nikt z Państwa. Wobec tego 
zamykam punkt trzeci – Interpelacje i zapytania. 
 
Ad. IV/Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta za okres od 18 stycznia do 24 lutego 
2011 r. (załącznik nr 23 do protokołu): 
 
Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak – Przechodzimy do punktu czwartego – Sprawozdanie  
z prac Prezydenta Miasta za okres od 18 stycznia do 24 lutego 2011 r. Czy ktoś z Państwa 
Radnych ma jakieś uwagi do treści sprawozdania Pana Prezydenta. Nie widzę. Zatem 
przechodzimy do punktu piątego – podjecie kolejnych uchwał. 
 
Ad. V/Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
1) Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak – Uchwała pierwsza – w sprawie Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Ostrowiec. 
Bardzo proszę Przewodniczących Komisji o stanowisko w tej sprawie. Dotyczy to dwóch 
komisji – Komisji Samorządowej i Komisji Edukacji. Bardzo proszę Pana radnego 
Moskalewicza. 
Radny Z. Moskalewicz – Komisja Samorządowa na posiedzeniu w dniu 24 lutego rozpatrzyła 
wnikliwie tę propozycję uchwały i przyjęła ją jednogłośnie. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak – Dziękuję. Czy Komisja BudŜetowa wypowie się w tej 
kwestii? Komisja Edukacji. 
Radny M. Kuszewski – Panie Przewodniczący! Komisja Edukacji obradowała nad tym 
projektem i ta uchwała równieŜ została przyjęta jednogłośnie. 
Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak – Dziękuję. Czy z Państwa radnych ktoś zabiera głos w 
sprawie tejŜe uchwały, projektu uchwały? Nie widzę. Wobec tego proszę o przegłosowanie. 

 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Ostrowiec 
Świętokrzyski. 
 
Patrz uchwała Nr VII/26/2011 – załącznik nr 24 do protokołu. 

 



10 
 

2) Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak – Następny projekt uchwały  w sprawie oddalenia 
protestów wyborczych dotyczących wyborów do Rady Osiedla „Piaski – Henryków”. Bardzo 
proszę Przewodniczącego Komisji Samorządowej o stanowisko Komisji. 
Radny Z. Moskalewicz – Panie Przewodniczący, jak Pan wie, ta sprawa dosyć powaŜnie 
została potraktowana przez Pana i przez całą Radę Miasta i przez naszą Komisję i w dniu 24 
lutego mieliśmy przyjemność, ale przez moment nieprzyjemność goszczenia przedstawicieli 
wnioskodawców tych zaŜaleń, czy protestu. Zgodnie z przyjętą procedurą wysłuchaliśmy, 
szczególnie Pań. No, niestety merytorycznie te panie nic nie wniosły do tematu, który by nam 
pozwolił na to, Ŝebyśmy te wybory uznali za nieprawidłowo przeprowadzone, niezgodnie z 
ordynacją wyborczą. Natomiast nie chcę się tu juŜ dalej wgłębiać, dlatego, Ŝe w protokóle, no 
momentami czułem się bardzo zaŜenowany, Ŝe osoby juŜ z takim doświadczeniem Ŝyciowym 
potrafią się tak nieciekawie, niegrzecznie zachować w stosunku do innych, którzy wykazują 
inną inicjatywę niŜ te osoby. I dlatego Komisja jednogłośnie na swym posiedzeniu przyjęła 
wniosek, aby oddalić te protesty dotyczące wyborów Rady Osiedla. Dziękuję. 
Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak – Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, czy ktoś z Państwa 
Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? Nie widzę, wobec tego proszę o głosowanie. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie oddalenia protestów 
wyborczych dotyczących wyborów do Rady Osiedla „Piaski – Henryków” 
 
Patrz uchwała Nr VII/27/2011 – załącznik nr 25 do protokołu. 
 
3) Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak – Przechodzimy do następnego projektu uchwały  
w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniŜek  tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć nauczycieli, którym powierzono obowiązki kierownika szkolenia praktycznego. 
Zwracam się do Przewodniczącego Komisji Edukacji o stanowisko Komisji. 
Radny M. Kuszewski – Dziękuję, Panie Przewodniczący. Wysoka Rado! Ten projekt uchwały 
był takŜe dyskutowany i opiniowany na Komisji i został zaopiniowany pozytywnie  
i jednogłośnie.  
Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak – Dziękuję bardzo! Czy są jakieś zapytania, uwagi do 
treści projektu uchwały? Nie widzę. W związku z tym proszę o głosowanie. 

 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniŜek 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, którym powierzono 
obowiązki kierownika praktycznego. 
 
Patrz uchwała Nr VII/28/2011 – załącznik nr 26  do protokołu. 
 
4) Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak – Następna uchwała w sprawie realizacji projektu pn. 
„Indywidualizacja nauczania i wychowania klas I – III w Gminie Ostrowiec Świętokrzyski 
współfinansowanego przez Europejski Fundusz Społeczny w ramach Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki. RównieŜ proszę Pana Przewodniczącego Komisji Edukacji. 
Radny M. Kuszewski – Panie Przewodniczący, jak poprzednia, równieŜ i ta uchwała była 
dyskutowana i została zaopiniowana pozytywnie. Dziękuję. 
Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak – Dziękuję. Są uwagi, zapytania Państwa Radnych do 
treści uchwały? Nie widzę. Proszę o przegłosowanie w związku z tym. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie realizacji projektu pn. „Indywidualizacja 
nauczania i wychowania klas I – III w Gminie Ostrowiec Świętokrzyski współfinansowanego 
przez Europejski Fundusz Społeczny w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 
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Patrz uchwała Nr VII/29/2011 – załącznik nr  27 do protokołu. 

 
5) Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak – Kolejna uchwała w sprawie nabycia nieruchomości 
na rzecz Gminy Ostrowiec Świętokrzyski, połoŜonej przy ul. Zielonej. Czyli to jest 
kontynuacja zarysowanego przez Pana Prezydenta programu – wykup działek pod tereny 
inwestycyjne. Bardzo proszę – Przewodniczącego  Komisji Strategii nie ma, 
Wiceprzewodniczącego, bardzo proszę o stanowisko Komisji. 
Radny D. Wierzbiński – Panie Przewodniczący! Szanowna Rado! Z dniem 1 marca odbyło 
się posiedzenie Komisji Strategii i Rozwoju Miasta. Omówiliśmy wnikliwie projekty uchwał 
dotyczące nabycia, sprzedaŜy gruntów. Pozycje uchwał od 5 do 10 Komisja pozytywnie 
zaopiniowała. Dziękuję. 
Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak – Dziękuję. Są pytania, uwagi? Nie widzę. W związku  
z tym proszę o głosowanie. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości na rzecz Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski. 
 
Patrz uchwała Nr VII/30/2011 – załącznik nr 28 do protokołu. 

 
6) Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak – Kolejna uchwała, juŜ pytać się Pana 
Wiceprzewodniczącego Komisji Strategii nie będę, w sprawie nabycia nieruchomości na 
rzecz Gminy Ostrowiec Świętokrzyski, równieŜ w obszarze przy ul. Samsonowicza  
i przyległościach, Zielonej. Czy Państwo Radni mają uwagi, zapytania do treści uchwały? Nie 
widzę. Proszę o głosowanie. 

 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości na rzecz Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski. 
 
Patrz uchwała Nr VII/31/2011 – załącznik nr  29 do protokołu. 
 
7) Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak – Kolejna uchwała – w sprawie nabycia na rzecz 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski udziałów w nieruchomości przy ul. Focha. Znamy juŜ opinię 
Komisji, w związku z tym – czy ktoś z Państwa radnych ma jakieś uwagi do treści uchwały? 
Nie widzę. W związku z tym proszę o głosowanie. 

 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nabycia na rzecz Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski udziałów w nieruchomości. 
Patrz uchwała Nr VII/32/2011 – załącznik nr 30  do protokołu. 

 
8) Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak – Uchwała kolejna – ósma – w sprawie sprzedaŜy 
nieruchomości przy ul. Cegielnianej w Ostrowcu. Opinię Komisji Strategii znamy. Czy 
Państwo Radni mają jakieś zapytania, uwagi do projektu uchwały? Nie widzę. W związku  
z tym proszę o głosowanie. 

 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie sprzedaŜy nieruchomości zabudowanej 

 
Patrz uchwała Nr VII/33/2011 – załącznik nr 31 do protokołu. 
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9) Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak – Kolejna uchwała – w sprawie sprzedaŜy 
nieruchomości przy ul. Grabowieckiej. Stanowisko Komisji juŜ znamy. Pytanie do Państwa 
Radnych, czy mają uwagi do tegoŜ projektu uchwały? Nie. W związku z tym proszę  
o głosowanie. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie sprzedaŜy nieruchomości. 

 
Patrz uchwała Nr VII/34/2011 – załącznik nr 32 do protokołu. 

 
10) Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak – I kolejna uchwała – w sprawie sprzedaŜy 
nieruchomości połoŜonej przy ul. IłŜeckiej. Kto z Państwa Radnych ma uwagi do treści 
uchwały? Nikt. Wobec tego proszę o głosowanie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie sprzedaŜy nieruchomości. 
 
Patrz uchwała Nr VII/35/2011 – załącznik nr  33 do protokołu. 

 
11) Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak –  Szanowni Państwo! Kolejna uchwała w sprawie 
określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest 
Gmina Ostrowiec Świętokrzyski, warunków i zasad korzystania z nich oraz opłat za ich 
korzystanie. Proszę Przewodniczących odpowiednich komisji o stanowisko w tej sprawie. Bo 
to jest nie tylko Strategii, zdaje się. Bardzo proszę, Pan Radny Henryk RoŜnowski – 
Przewodniczący Komisji BudŜetu. 
Radny H. RoŜnowski – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Komisja BudŜetowa w dniu  
1 marca na swoim posiedzeniu przeanalizowała ten projekt tej uchwały, wysłuchaliśmy 
równieŜ opinii Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej, Pana Jana Maja i ten projekt 
uchwały został pozytywnie jednogłośnie zaopiniowany. Jak jeszcze jestem przy głosie, to 
takŜe projekty uchwał nr 12,13,14,15,16 takŜe uzyskały pozytywną opinię Komisji. Dziękuję. 
Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak – Dziękuję bardzo! Wobec tego nie będę juŜ Pana pytał. 
W związku z tym pytanie do Państwa Radnych – czy Państwo Radni mają jakieś uwagi doi 
treści przedłoŜonej uchwały? Wobec tego proszę, Pan Radny Zbigniew Moskalewicz. 
Radny Z. Moskalewicz – Chciałbym tylko zaznaczyć, Ŝe jest to kolejne posunięcie ustawowe, 
które obciąŜa naszą gminę, znaczy mamy niedoszacowane 15.800 zł 
Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak – Dziękuję. Czy ktoś z Państwa jeszcze ma uwagi do 
treści uchwały? Nie ma. Rozumiem, Ŝe Panie Radny Moskalewicz, jest to stwierdzenie. 
Radny Z. Moskalewicz – Nie, chcę tylko podkreślić moją uwagę, Ŝe kolejne posunięcie 
ustawodawcze doprowadza budŜet gminy do tego, Ŝe mamy kolejne ujemne wyniki. 
Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak – Rozumiem. Czyli stwierdza Pan fakt, z którym 
zapewne Pan Prezydent się liczył. Dziękuję. Wobec tego uwaŜam, Ŝe moŜemy głosować nad 
projektem, jeŜeli innych głosów nie ma w tej sprawie. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Ostrowiec 
Świętokrzyski, warunków i zasad korzystania z nich oraz opłat za ich korzystanie 
 
Patrz uchwała Nr VII/36/2011 – załącznik nr  34 do protokołu. 

 
12) Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak –  Kolejna uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie 
ustalenia stawki dotacji celowej na rok 2011 dla Centrum Integracji Społecznej przy Fundacji 
„Pomocna Dłoń” w Ostrowcu Świętokrzyskim. Stanowisko Komisji BudŜetowej znamy.  
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W związku z tym pytanie do Państwa Radnych, czy są jakieś uwagi do treści projektu 
uchwały. JeŜeli nie ma, to proszę, głosujemy. 

 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia stawki 
dotacji celowej na rok 2011 dla Centrum Integracji Społecznej przy Fundacji „Pomocna 
Dłoń” w Ostrowcu Świętokrzyskim. 
 
Patrz uchwała Nr VII/37/2011 – załącznik nr 35  do protokołu. 
 
13) Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak –  Uchwała kolejna – w sprawie zmian stawek 
dotacji przedmiotowej dla Gminnego Zakładu BudŜetowego Zakład Usług Miejskich  
w Ostrowcu. Stanowisko Komisji znamy, było pozytywne i w związku z tym pytanie do 
Państwa Radnych, czy są jakieś zapytania, uwagi do treści przedstawionego projektu 
uchwały? Nikt nie ma pytań. Wobec tego proponuję głosowanie. 

 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie zmian stawek dotacji 
przedmiotowej dla Gminnego Zakładu BudŜetowego Zakład Usług Miejskich w Ostrowcu 
Świętokrzyskim. 

 
Patrz uchwała Nr VII/38/2011 – załącznik nr  36 do protokołu. 

 
14) Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak –  Kolejna uchwała – w sprawie zaciągnięcia 
długoterminowego kredytu na sfinansowanie planowanego deficytu. Stanowisko Komisji 
znamy. Czy Państwo Radni mają jakieś pytania, uwagi do treści przedłoŜonego projektu 
uchwały? Bardzo proszę, Pan Radny Henryk RoŜnowski. 
Radny H. RoŜnowski – Panie Prezydencie, moŜe nie co do treści uchwały, tylko do dzisiejszej 
notatki prasowej na temat opóźnień na budowie IV etapu. MoŜe coś w tej sprawie teraz? 
Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak –  MoŜe odłoŜymy to do spraw róŜnych. Sądzę, Ŝe Pan 
Prezydent się do tego ustosunkuje. Czy są jakieś uwagi Państwa Radnych do treści projektu? 
JeŜeli nie, proszę o głosowanie. 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu 
na sfinansowanie planowanego deficytu.  
 
Patrz uchwała Nr VII/39/2011 – załącznik nr  37 do protokołu. 

 
15) Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak –  Szanowni Państwo Radni! Mamy jeszcze dwie 
uchwały. Czy robimy przerwę, czy nie, bo moŜe Pani Skarbnik będzie miała potrzebę 
zabrania głosu? Nie, wobec tego przyjmiemy jeszcze te dwie uchwały i odpowiedzi Pana 
Prezydenta będą po przerwie, dobrze? Wobec tego, proszę Państwa – projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2011 – 2023. Jest to uchwała w tej chwili porządkująca, bo 
myśmy taką uchwałę podjęli swego czasu. TakŜe, jeŜeli Państwo Radni mają jakieś uwagi, bo 
rozumiem, Ŝe Komisja BudŜetowa wyraziła pozytywne stanowisko, czy Pani Skarbnik musi 
zabierać głos, czy raczej Państwo juŜ Radni są na tyle poinformowani?  JeŜeli tak, proszę, czy 
są pytania do treści uchwały? Nie ma. Wobec tego proszę o głosowanie. 

 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2011 – 2023.  

 
Patrz uchwała Nr VII/40/2011 – załącznik nr  38 do protokołu. 
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16) Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak –  I ostatnia uchwała – szesnasta juŜ z kolei – 
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. Sądzę, 
Ŝe stanowisko Komisji znamy. Uzasadnienie Państwu Radnym jest znane. W związku z tym – 
czy są jakieś uwagi, pytania do tego projektu uchwały? Pani Skarbnik prosi o głos. Bardzo 
proszę. 
Skarbnik Miasta – E. Pichór – Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! Bardzo bym 
prosiła o naniesienie autopoprawki na stronie drugiej uchwały w punkcie 7 - rok 2010 – 
proszę o poprawkę na 2011 oraz na stronie 3 w paragrafie 7, gdzie jeśli chodzi o ustawę  
o ochronie środowiska jest 400, powinno być 400 a. Proszę o dopisanie literki „a”. Dziękuję. 
Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak –  To wszystko, prawda? Czy SA jeszcze jakieś pytania 
do treści uchwały? JeŜeli nie ma, proponuję głosować nad uchwałą z naniesionymi przez 
Panią Skarbnik poprawkami. 
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2011.  
 
Patrz uchwała Nr VII/41/2011 – załącznik nr 39 do protokołu. 
 
Przewodniczący RM – J.W. Kotasiak –  Proszę Państwa, odpowiedzi na interpelacje  
i zapytania będą juŜ po przerwie. Ogłaszam przerwę. 
 
Przerwa w obradach trwała od godz. 12.50 do godz. 13.15. 
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – wznawiamy obrady. Szanowni Państwo! Radna 
Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego – pani Maria Adamczyk prosiła o głos. 
Radna Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego – M. Adamczyk – Szanowni Państwo! Panie 
Przewodniczący! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! Chciałam poinformować państwa, 
poniewaŜ widzę tutaj duŜo osób, które prowadzą stowarzyszenia, Ŝe ruszył program unijny 
„Teatr”, pierwsza dostawa do banku była 1 marca i w miesiącu marcu będzie 12 tirów  
z róŜnymi produktami. Będzie mleko, będą ciastka, będzie ryŜ włoski, będzie kasza gryczana. 
Głównie chodzi mi o to, aby w czasie podpisać kartę współpracy, poniewaŜ zauwaŜyliśmy, Ŝe 
bardzo duŜo organizacji zwraca się z prośbą do nas o zwiększenie liczby korzystających osób 
tak, Ŝe niektóre stowarzyszenia podpisały kartę na 2000 osób, na 1000 osób. Prosiłabym tu na 
miejscu, aby nie czekać, nie zwlekać, tylko podpisać tę kartę współpracy, Ŝeby dla Ostrowca 
Ŝywności nie brakło, chociaŜ towaru mamy bardzo duŜo, drugie miejsce w Polsce pod kątem 
przysyłania Ŝywności, ok. 3 tys. ton tak, Ŝe myślę, Ŝe wystarczy, ale zapraszam państwa juŜ 
moŜna 12 produktów odebrać w miesiącu marcu i kontynuujemy do grudnia. Zapraszam 
serdecznie! 
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję pani bardzo za tę propozycję, ofertę. 
Przechodzimy do punktu VI – „Odpowiedzi na interpelacje i zapytania”. 
 
Ad. VI/Odpowiedzi na interpelacje i zapytania: 
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – udzielam głosu panu prezydentowi. 
Prezydent Miasta - J. Wilczyński – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Po kolei 
odpowiem, tam, gdzie są odpowiedzi na piśmie, będą na piśmie.  
Radny J.E. Kunat – mieszkańcy ulicy Mostowej do kładki dla pieszych – jest to droga 
zarządzana przez Starostwo Powiatowe, przekaŜę zarządcy drogi tę interpelację.  
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JeŜeli chodzi o chodnik pomiędzy ulicą Rudzką a Ostrowiecką, przyjrzymy się, jak wygląda 
sytuacja i w miarę moŜliwości  
JeŜeli chodzi o strugę denkowską, to pan radny wyraził się nieprecyzyjnie, bo ciek denkowski 
jest innym kanałem. Struga denkowska biegnie od Gutwinu poprzez praktycznie całe miasto, 
druga odnoga od strony Pułanek, schodzą się one w okolicach osiedla Stawki i przez osiedle 
Rosochy do rzeki Kamiennej. Jest to programu, który został przedstawiony, odświeŜony po 
wielu latach, 8 – 9 latach i myślę, Ŝe przy pracach nad studium uwarunkowań 
urbanistycznych, weźmiemy to pod uwagę, bo nie moŜna tego programu potraktować do 
realizacji w ciągu roku, bo jest to szereg działań, które trzeba w ramach tego wykonać. Ja 
powiem jedno, bez programu w ciągu ostatnich 3 lat udało nam się nad samą strugę 
denkowską uwłaszczyć, czyli te grunty, które były gruntami skarbu państwa, zostały 
skomunalizowane, dzisiaj jesteśmy jako gmina Ostrowiec właścicielem terenu wokół strugi 
denkowskiej, czyli moŜemy przejść do kolejnej fazy w kolejnych latach.  
Radny Sajda – ul. Świętokrzyska, wiadukt przy ul. Świętokrzyskiej – jest to temat zarządcy 
drogi – starostwa powiatowego i Krajowej Spółki Cukrowej, która musi wyrazić zgodę na 
rozebranie tego wiaduktu. Z tego, co mi wiadomo, nigdy takiej zgody nie było, Krajowa 
Spółka Cukrownicza uwaŜa do dzisiaj, Ŝe te tory są przydatne do składowania cukru w 
magazynach, które znajdują się… Temat – myślę, Ŝe – w kontekście dalszej mojej 
wypowiedzi się do tego odniosę.  
JeŜeli chodzi o przystanki koło cukrowni, to tam wciąŜ one były robione, bo nawet ławki były 
kradzione z tych przystanków. I taka jest smutna prawda. W miarę moŜliwości znaleźliśmy 
środki na zmianę przystanków, i te przystanki będą w całym mieście, bo w róŜnych częściach 
miasta jest ten problem i będą wymieniane na nowe typy, choć boję się, bo w tamtych 
okolicach mamy wiele problemów z wandalizmem. I to jest smutna prawda dotycząca 
niektórych części miasta.  
Chodniki – ulica Świętokrzyska – ja mam nadzieję, Ŝe Starostwo Powiatowe widząc te 
inwestycje wokół ulicy, chociaŜby MOMP – ponad 10 mln zł, hala – 50 mln, Muzeum 
Tradycji Hutnictwa – kolejne miliony zł, Ŝe ta ulica nabierze charakteru ulicy miejskiej, bo te 
chodniki pozostawiają wiele do Ŝyczenia.  
Problem chyba największy, który pan radny Sajda poruszył, to jest problem biogazowni. Ja 
tutaj mogę państwu powiedzieć, Ŝe delikatnie mówiąc, nie jestem entuzjastą tego typu 
przedsięwzięć. Ja wiem, Ŝe dzisiaj dzieci w szkołach się uczy, Ŝe biogazownie są piękne  
i potrzebne, bo chronią środowisko, ale niech te biogazownie będą filtrem, a nie gdzie ten 
obornik, gnojowica jest wytwarzana, a niech nam nikt smrodu do miasta nie przywozi. I nie 
ukrywam, Ŝe przygotowuję tu pewne pakiety uchwał w tej sprawie, Ŝebyście państwo podjęli 
ostateczną decyzję co do moich działań. Ja osobiście jako przedstawiciel społeczeństwa, 
mówię jako społeczeństwo „nie” dla tej inwestycji. Nie przekonuje mamienie ludzi miejscami 
pracy, bo to będzie 8 – 10 miejsc pracy góra. A ile moŜna miejsc pracy stracić? Czy ktoś 
sobie wyobraŜa – nie wiem – mistrzostwa Polski, mistrzostwa Europy w zbudowanej hali,  
w jakiejkolwiek dyscyplinie, gdzie przyjeŜdŜa kilkuset zawodników, kilka tysięcy osób 
publiczności i nagle mamy wiatr od strony cukrowni, i smród. Zachęcam Państwa do artykułu 
w „Przekroju”, dotyczący Małej Wsi, gdzie taka inwestycja powstała, gdzie wszyscy byli 
zapewniani, Ŝe nie będzie tej uciąŜliwości, a jednak ten odór jest. I to jest temat taki, Ŝe 
uwaŜam, Ŝe nie powinno tego typu inwestycji być w osiedlach ludzkich, tym bardziej  
w miastach. JeŜeli dziś ktoś składuje obornik przy chlewni duŜej, to niech robi małą dziurę  
z dołkiem przy tej chlewni, bo obornik teŜ śmierdzi, wtedy nawet moŜe te uciąŜliwości 
zapachowe będą mniejsze. Ale nawet przy tej kulturze, która obecnie jest, widzicie państwo, 
będąc na terenach wiejskich, Ŝe jeŜeli rolnik wywozi obornik na pole, to bardzo często ulica, 
która na to pole prowadzi, jest usłana. Ja się obawiam, Ŝe przecieŜ przez całe miasto trzeba 
będzie to wszystko dowozić. Dlatego ja jestem na nie i myślę, Ŝe zrobimy tutaj wspólnie 
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wszystko, Ŝeby mieszkańcom i osiedla Hutniczego, i Częstocic, pomóc w tym, Ŝeby się nie 
powtórzyło to, co mieli lat temu kilka, jak była cukrownia i te uciąŜliwości zapachowe były.  
UwaŜam, Ŝe równieŜ dotyczy to całego miasta, bo ten transport kiszonek, obornika, czy 
padliny będzie szedł przez miasto. Dlatego myślę, Ŝe państwo mnie tutaj poprzecie.  
JeŜeli chodzi o boisko w Parku Hutniczym, myślę, Ŝe jeśli znajdziemy środki wolne, to 
zrobimy rekultywację terenu, bo tam była ziemia z cukrowni i ona dobra jest na trawniki, ale 
nie na boisko. Trzeba to poprawić. 
Jeśli chodzi o Rosochy, to się z panem nie zgadzam, jest tam boisko, jest tam urządzony plac 
zabaw, tylko młodzieŜ i dzieci nie pozwalają nigdy trawie urosnąć. Obok nowo 
wybudowanego bloku jest skwer, gdzie moŜna odpocząć, w bezpieczny sposób jest ten teren 
ogrodzony. Czy jestem zadowolony z pracy inspektorów nadzoru – uwaŜam, Ŝe wykonali 
kawał dobrej roboty bo myślę, Ŝe wyraŜę to swoje zadowolenie w inny sposób, w innym 
czasie gdy będę chciał im podziękować. To inwestycja o wartości pięćdziesiąt parę milionów 
złotych i wykonawca, kaŜdy wykonawca ma inny interes, nie do końca zbieŜny z interesem 
gminy, musi być przez inspektorów nadzoru pilnowany. Ja uwaŜam, Ŝe tutaj, chociaŜby liczba 
konfliktów na róŜnym polu, gdzie kaŜdy grosz publiczny był oglądany  i wiele wychwycono. 
Wiele razy mówiliśmy „nie” na proponowane zmiany przez wykonawców. Dzisiaj mamy 
piękny obiekt, gdzie technologie zastosowane są najlepsze moŜliwe na te pieniądze, które są  
i to w duŜej mierze zawdzięczamy naszym inspektorom nadzoru. Tyle o unii, jeŜeli chodzi  
o co. Radny Lesiak pyta, przepraszam, jeszcze ulica Traugutta, jeŜeli chodzi o ten stan 
oświetlenia, ja przekaŜę to inspektorom nadzoru budowlanego w Ostrowcu, aby to zostało 
sprawdzone. Mam tutaj tak, jest to droga w Zarządzie Świętokrzyskiego Zarządu Dróg 
Wojewódzkich, powtarzamy jak mantrę. Zarządca nie wyraził zgody na wymianę oświetlenia 
w związku z planowaną przebudową całej drogi. Gdy Pan składał tą interpelację, ja się 
odwróciłem do Pana Marszałka Świercza mówiąc mu, Ŝe to jest bardzo waŜny problem, na 
który nowy Zarząd Województwa powinien zwrócić uwagę, ale nie tylko tyle, Ŝeby 
potwierdzić, Ŝe zna ten problem, ale Ŝeby zająć się tym problemem. Radny Lesiak – dlaczego 
jest niezgodność części opisowej i graficznej? Ja tutaj mam pytanie, czy Pan radny zna treść 
pism wyjaśniających Wojewody, Dyrektora i Biura Dyrekcji Lasów Państwowych, 
Projektantów Planu Zagospodarowania. Ostatnio wyjaśnienia w tej sprawie składaliśmy Panu 
Przewodniczącemu Rady Miasta i temat był poruszany Pana Pałki na sesji Rady Miasta. 
UwaŜam, Ŝe sprawa została wyjaśniona. Uchwała zatwierdzająca plan nie mogłaby być 
opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa, jeśli organ nadzorczy – Wojewoda 
stwierdziłby wady, nieścisłości. Takich wad i nieścisłości organ nadzoru nie stwierdził. 
Procedura prawna została wyczerpana. Pan Pałka miał w stosownym czasie moŜliwość 
zaskarŜenia uchwały, z tego prawa nie skorzystał i pamiętajcie, drodzy Państwo, Ŝe interes 
publiczny jest dla nas waŜniejszy niŜ interes prywatny. Czasami ktoś się moŜe czuć 
pokrzywdzony, ale dla nas najwaŜniejszy jest interes publiczny. Ranking współzawodnictwa 
sportowego a stypendia sportowe – chciałbym Panu powiedzieć, Ŝe ja w tym roku stypendia 
ustalałem zgodnie z uchwałą podjętą przez Radę Miasta. Klub Radnych Prawa  
i Sprawiedliwości, jeŜeli ma lepszą receptę na to, aby te stypendia nie budziły, choć ja 
uwaŜam, Ŝe zawsze będą budzić wątpliwości to proponuję wnieść projekt uchwały. JeŜeli ona 
będzie lepsza niŜ ta dzisiaj funkcjonująca, nad którą równieŜ nasz klub pracował, to jestem 
cały za tym, aby podjąć taką uchwałę, która będzie w jak najlepszy sposób, da mi taki 
instrument, który, jakby wykluczy ten element uznaniowości z mojej strony, bo nie jest  
w moim interesie draŜnić środowiska, ale tutaj kaŜdy stypendysta zawsze będzie miał 
subiektywne odczucie i jestem o tym przekonany, Ŝe damy jednemu tyle, drugiemu tyle. Nie 
moŜna równieŜ moim zdaniem porównywać seniorów z juniorami, bo jeŜeli będziemy dawać 
setki złotych, nie wiem, dwunasto, trzynastolatkowi to popsujemy go na starcie. Ja bym 
jeszcze rozróŜnił ten sport profesjonalny od punktacji, bo tutaj podaje mi Pan punktację 
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prowadzoną przez Ministerstwo Sportu młodzieŜową. JeŜeli mówimy o tej punktacji, to 
bierzemy ten ranking pod uwagę, ale nie przy przyznawaniu stypendiów, lecz przy rozdziale 
punktacji dla klubów w ramach konkursu. Mogę powiedzieć jedno – ja kiedyś na tej Sali 
powiedziałem słowa takie, jeŜeli ma to budzić kontrowersje, moŜemy zrezygnować w ogóle 
ze stypendiów. Czy tylko tego chcemy? Bo ja wiem, Ŝe chodzi o kilka osób, które uznało, Ŝe 
ich dziecko np. dostało za mało stypendium. A te wszystkie nie nieprawidłowości, tylko, jak 
to nazwać, odczucia, moim zdaniem nie powstały tylko po mojej stronie. Bo jeŜeli ja nie 
miałem tutaj dobrej współpracy z sekcją, danym klubem i w odpowiedzi mi rzucono 20 
nazwisk – niech mi Pan wybaczy, moim urzędnikom. Trudno mi znać szczegółowo 
osiągnięcia kaŜdego z nich. JeŜeli będę miał wsparcie z klubów, to oczywiście kolejny nabór 
juŜ wkrótce bo od miesiąca kwietnia czy od maja kolejne, bo to jeszcze kwiecień. Bo jeśli to 
się ma wciąŜ powtarzać to nie wiem, w jakim kierunku to ma iść. Bo na pewno idea 
stypendium to nie jest idea mącenia, tylko chcemy wesprzeć tych zawodników, którzy 
reprezentują godnie ostrowieckie kluby sportowe. A nie chciałbym, Ŝeby budziło to jakieś 
niepokoje, wewnętrzne tarcia. A poza tym stypendium to jest dobro, które ktoś moŜe 
otrzymać, albo nie, a nie coś, co jest pensją, która się naleŜy kaŜdego miesiąca. To jest nasza 
dobra wola – uchwaliliście taką uchwałę i moją – Prezydenta Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego. I kolejne zapytanie – Radny Robert Post – teren po Gambo. Czy 
podejmowano próby wykupu. Składaliśmy kilka razy zawiadomienie do Inspektorów 
Nadzoru Budowlanego. Z tego, co wiem, były działania i zostało zabezpieczone, został, 
przynajmniej w tamtym okresie obiekt. JeŜeli są sygnały, Ŝe coś tam nie gra, to bardzo proszę 
o bardziej szczegółowe informacje. Problem z terenem po Gambo istnieje, bo to jest kilka 
takich jeszcze „perełek” w mieście. Jest to własność prywatna. JeŜeli nie ma woli sprzedaŜy  
i rozmów, to trudno, aby był z naszej strony, Ŝebyśmy mogli coś zrobić więcej, musi być wola 
obydwu stron i myślę, Ŝe moŜe obciąŜając to wszystko podatkami, zmusimy właścicieli do 
tego, aby albo sami zagospodarowali, albo znaleźli inwestora, który zechce to kupić. Mam 
taką dobrą wiadomość w innej części miasta – budynek przy ul. Kilińskiego, dawnego 
biurowca OZMO zmienił właściciela, są tam plany inwestycyjne, nowy właściciel. Czyli 
kolejna rudera w najbliŜszym czasie moŜe się zmienić na dobre i przestanie straszyć. 
Odnośnie Wieloletniego Programu Inwestycyjnego, to ja chciałem zwrócić uwagę, Ŝe jest to 
program kroczący czyli w kaŜdym roku Państwo Radni pracujecie nad tym programem. 
PrzedłuŜymy go wtedy na lata 2013 – 2021 itd. itd. Jestem zdania, Ŝe to jest najlepszy 
moment dzisiaj, aby przynajmniej zrobić takie studium, moŜe analizę taką przedinwestycyjną 
pewnych projektów, czyli wybrać te projekty, na które moŜemy zdąŜyć w takim większym 
okresie prognozowania budŜetu, takie, które są realne, to wszystko urealnić, wyliczyć, ile 
kosztuje. Od dzisiaj pracujemy, Proszę Państwa, jako samorządy po takim śliskim gruncie, 
nie wiemy, jak będzie, czym nas uszczęśliwi Minister Finansów, bo jeŜeli nam załoŜy 
wszystkim ogólnie, postawi nam szlaban na swego rodzaju zadłuŜanie się choćby, czy 
zamrozi wydatki gmin, to moŜe być to największe nieszczęście, jakie spotkało ten kraj od 
wielu, wielu lat. Dzisiaj jest spór pomiędzy stroną samorządową a stroną rządową, dodaje 
nam się wciąŜ nowe zadania, zmniejsza nam się przychody. Wydaje się, Ŝe ten spór nie zaczął 
się teraz tylko zaczął się za rządów poprzednich, ale rządy się zmieniają, szyldy partii się 
zmieniają, polityka jest taka sama, czyli udawanie, Ŝe nie ma problemu, a problem jest bo 
kwoty, które nie wpłynęły do budŜetu miasta w związku ze zmianą podatki PIT, gdzie 
uszczęśliwiono nas wszystkich niŜszym podatkiem, chwała za to, ale część, którą 
dostawalibyśmy, tej części nie dostajemy i nikt nam nawet nie zrekompensował złotówki za 
to, czy nisko naliczana subwencja. Musimy powiedzieć tak – planowanie strategiczne  
w dzisiejszym czasie jest obarczone duŜym ryzykiem, Ŝe nie wiadomo, jak to będzie za rok, 
za dwa, za trzy. Mówi się tutaj równieŜ o tych ograniczeniach, wynikających ze zmiany  
o finansach publicznych. Jest to teŜ problem. System oświaty, czy ten artykuł, który potępiany 
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jest przez wszystkich samorządowców, który nakazuje nam wypłatę dodatkowo wyrównania  
i nagrody dla nauczycieli, kosztowało w ciągu 2 lat ok. 6 mln zł. Moi drodzy Państwo, za  
6 mln zł mamy co najmniej, nie wiem, jedną salę gimnastyczną z prawdziwego zdarzenia albo 
dwie mniejsze, postawione w mieście czy wyposaŜone szkoły. ChociaŜby wszystkie gimnazja 
jesteśmy w stanie wyposaŜyć tak, Ŝeby nazwać gimnazjami XXI – wieku. I takie problemy 
tutaj mają duŜy wpływ na planowanie strategiczne, ale oczywiście jest to dobry czas, będzie 
dyskusja nad WPI i zachęcam wszystkich radnych do tego, Ŝeby dzisiaj, w następnym okresie 
planowania, ten czas do przygotowania wniosku i projektu do inwestycji, biegnie bardzo 
szybko. 80% czasu to przygotowanie, realizacja – 20%. 
Radny Kuszewski – wybudowanie parkingu przy Publicznym Gimnazjum Nr 1. Ja nie mówię 
nie, rozpoznać naleŜy ten temat, ale nie podoba mi się to, Ŝe dwie sąsiadujące placówki nie 
mogą się dogadać co do miejsc parkingowych na zasadzie dobrej współpracy. Starosta moŜe 
dobrze współpracować z Prezydentem, to i dyrektorzy szkół powinni dobrze współpracować. 
W kolejnym etapie, po co ja mam budować, Wy, Państwo rani macie budować salę 
gimnastyczną przy PG1, skoro jest nam niezbędna, jeŜeli mamy dwie sale przy IV LO i III 
LO, które, wiemy, Ŝe niŜ nieubłaganie dosięgnie równieŜ szkoły średnie, moŜemy taki 
harmonogram wykorzystania tych obiektów zrobić, Ŝebyśmy nie musieli wydawać. 
Współpraca, i tutaj myślę, Ŝe doprowadzimy z Panem Naczelnikiem Kuszewskim do 
spotkania dyrektorów szkół, rozwiąŜemy ten problem. JeŜeli będzie trzeba wyasygnować 
kilka złotych z budŜetu szkoły, to moŜe Pani Dyrektor gdzieś znajdzie. Przepraszam, 
moŜliwość zorganizowania klas sportowych, siatkówka – takie rozmowy są prowadzone, 
koordynuje je Wiceprezydent Paweł Górniak i Dyrektor Rokita. Trzeba wyznaczyć  
2 placówki, które rozpoczęłyby cały cykl, równieŜ zostało hasło rzucone na spotkaniu  
z dyrektorami szkół podstawowych, gimnazjów. Radny Martynowski zasypał nas tutaj całą 
serią ciekawych myśli, przemyśleń dotyczących funkcjonowania strony internetowej, jak 
równieŜ zastosowanie Internetu w kontakcie Urząd – obywatel. JeŜeli chodzi o internetową 
stronę, regulamin, to jest dla mnie coś, co muszę przejrzeć, jak to jest bo myślałem, Ŝe coś 
takiego funkcjonuje, a tylko regulamin forum jest, z tego, co pamiętam. Dyrekcja mi 
przypomina, Ŝe na liście to będzie jako pierwsze – wolałbym jednak zabezpieczyć interes 
urzędu. Zastosowanie Elektronicznej Platformy Usług – generalnie to wchodzimy  
w E – PUAP, kolejne etapy i ten system jest wciąŜ rozbudowany. Te działania, które robimy 
w ramach e – świętokrzyskie to nam się rozrysowuje potęŜny projekt. MoŜe to za mało 
sprzedajemy, to jest takie nasze zaniechanie, albo mówimy takim językiem, Ŝe nawet 
społeczeństwo sobie nie zdaje sprawy, Ŝe budujemy system, gdzie wszystkie jednostki 
publiczne, wszystkie szkoły, wszystkie przedszkola, wszystkie instytucje naleŜące do miasta 
będą miały wspólną platformę. Działamy na gruncie, który nie do końca jeszcze jest 
przebadany, czyli jesteśmy w jakiś sposób awangardą regionu świętokrzyskiego, co 
podkreślają wszyscy, łącznie z Panem Marszałkiem, który był przed chwilą. Tu dzisiaj długo 
rozmawialiśmy o tym centrum, które ma obsługiwać wszystkie gminy i mieć siedzibę  
w Ostrowcu Świętokrzyskim, takim centrum informatycznym, który ma być w MOMP – ie, 
na jednym z pięter funkcjonować. Do tego dochodzą róŜne nakładki na te projekty, do tego 
jeszcze dochodzą systemy zabezpieczenia i myślę, Ŝe w tej kadencji te miliony złotych, które 
zamierzamy wydać. Odchodzą w nową jakość kontakty urząd – obywatel właśnie poprzez 
moŜliwość załatwienia spraw przez Internet. RównieŜ dostęp do Internetu socjalnego, 
rzeczywiście ograniczony bo z ustawy to wynika, Ŝe będzie to mogło być 256 gb/s do godziny 
dziennie, godzinę lub dwie i nie więcej niŜ 700 mbit na dysk ściągnięty, na ten dysk twardy. 
Połączenia równieŜ do stron urzędowych lub innych, ale będziemy przeciwdziałać 
wykluczeniu cyfrowemu, równieŜ teki wniosek został do URT, czy do UOKiK – u. URT – 
Urząd Regulacji Telekomunikacji, do tej instytucji taki wniosek został skierowany,  
16 punktów dostępnych, masztów ma stanąć na terenie miasta. Praktycznie całe miasto będzie 
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pod siecią bezpłatnego Internetu socjalnego. Tak go nazywamy, Ŝeby nie draŜnić tych, którzy 
zarabiają na tym Internecie. Będzie w mieście uruchomiona i ten dostęp będzie praktycznie 
umoŜliwiony kaŜdemu mieszkańcowi Ostrowca. JeŜeli chodzi o stronę – wersję angielską, 
uaktualnienie danych, staramy się to na bieŜąco robić. JeŜeli chodzi o wersje anglojęzyczne 
czy niemieckojęzyczne to jestem zdania, Ŝe takie specjalne strony to w języku angielskim, tak 
jak Pan mówi – to inwestor, turystyka i raczej stałe, bo nikogo za bardzo nie obchodzi,  
w końcu bardzo waŜne wydarzenie – dzisiejsza sesja i to, o czym mówiliśmy. Szkoda na to 
pieniędzy, bo ten człowiek z Anglii to raczej nie jest za bardzo zainteresowany tym akurat. Te 
uwagi są cenne to wykorzystania. 
Radny Dariusz Kaszuba pyta o blok przy Reja 11 – zwiększyć liczbę patroli StraŜy Miejskiej. 
Myślę, Ŝe będziemy się przyglądać tamtej okolicy i mandatowa, pouczać i mandatować, bo to 
jedyne rozwiązanie. JeŜeli chodzi o Pana interpelację dotyczącą powrotu StraŜy Miejskiej do 
gimnazjów to jestem zdania niezmiennie, Ŝycie potwierdza tą regułę, Ŝe straŜnicy są potrzebni 
wokół szkół. Partole chodzą, choćby dzisiaj, z dnia dzisiejszego sprzed pół godziny, czy 
sprzed godziny, na dzień dzisiejszy zostało złapane 5 osób na wagarach, w tym 3 osoby 
palące, tyle mówię o uczniach, bo taką informację otrzymałem i ukaranych mandatem 500 zł 
został sprzedawca, który sprzedał papierosy tymŜe uczniom. To tak wygląda. To, co robicie, 
to musimy oddzielić. Byliśmy jedynym miastem, tak de facto, gdzie StraŜ Miejska była w 
tych gimnazjach. To jest temat dyrektora. Zgadzam się z Panem, Ŝe nauczyciel nie moŜe 
„latać” po klatkach schodowych, po garaŜowiskach gdzieś wokół szkół. Od tego jest StraŜ 
Miejska i to oddzielimy. 
Radny D. Kaszuba – Mam jedno pytanie, Panie Prezydencie, jaka jest ilość patroli? 
Prezydent J. Wilczyński – Są te patrole, nie wiem, one są raczej bardziej skuteczne, niŜ 
wtedy, gdy straŜnik siedzi w szkole, zajmuje się, a te dzieci i tak robią swoje wokół. To 
chodzi o odczucie tych ludzi, którzy widzą bezkarność tych małolatów niektórych, takŜe tu 
nie zmieniłem zdania sprzed miesiąca. A szczegółowe dane Pan otrzyma w odpowiedzi na 
piśmie. JeŜeli chodzi o interpelację – oświetlenie, no to przekaŜemy do Starostwa. UwaŜam, 
Ŝe wszyscy widzicie, Ŝe tak trzeba zmienić to oświetlenie. Taka jest prawda. Nie będziemy 
przestawiać słupów. Tam by trzeba tak zaprojektować, Ŝeby to oświetlenie funkcjonowało, 
było bardziej widoczne, bo jest jednym z gorszych na terenie miasta oświetlenie na 
skrzyŜowaniu. JeŜeli chodzi o zwiększenie stypendiów, Proszę Państwa, ja bym mógł wiele 
zwiększyć, jak bym miał z czego. Nie mówi się tego wprost, ale w finansach publicznych jest 
kryzys. To nie jest zadanie własne i ja mam główne zmartwienie z zadaniem własnym. Mogę 
Wam obiecać, Ŝe jeśli rząd cofnie te bezzasadne przepisy dotyczące wyrównania dla 
nauczycieli, to ja mogę zwiększyć do 300 zł. Naprawdę. Bo dzisiaj, po wypłacie „trzynastek” 
i wcześniej wyrównań to mam budŜet, gdzie nie mam plusa z przodu. Znaleźliśmy środki, 
przekazaliśmy te środki w wysokości po 100 zł, na to nas dzisiaj stać, przy takich wypłatach. 
Mamy takŜe zawsze pierwsze półrocze, to jest mniejsza liczba osób kwalifikujących się, a na 
drugie półrocze mamy tą liczbę zwiększającą się. Ja nie pamiętam tych danych, ale to jest 
około 350 uczniów, łącznie 42 chyba na sport i 250 – 260 – ja tak w przybliŜeniu będę mówił 
– to są stypendia za naukę, czy 300. To jest tak, Ŝe 240 w tych i 80 w gimnazjach. To jest ta 
liczba, gdzie gdzieś mi tak chodzi po głowie, nie mam tego zapisanego. To i tak SA jakieś 
fakty, jest jakaś nagroda, jak ktoś chce kupić ksiąŜkę, nie wiem, program edukacyjny, czy 
zeszyty.  
Radny RoŜnowski – ja uwaŜam, Ŝe to nie da się tak wziąć i pomalować tych pasów bo 
rozwiązania wszystkie musi zatwierdzić Powiatowa Rada Bezpieczeństwa Ruchu 
Drogowego, dlatego jeŜeli taka była interpelacja pisemna, to my ją musimy przekazać do tej 
rady, aby wziąć pod uwagę. JeŜeli chodzi o boczną uliczkę od śabiej – jest to teren Skarbu 
Państwa o nie uregulowanym stanie własności, co uniemoŜliwia realizację jakiejkolwiek 
inwestycji. Hokus – Pokus, Dziewulskiego boczna – uliczka bardzo zniszczona, ja jeŜdŜę raz 
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w tygodniu tamtędy po tych dziurach i jak się da to zrobić, tylko warunki pogodowe bo jest 
wszystko uregulowane jak trzeba to się tym zajmiemy a progi zwalniające to trzeba 
zatwierdzić będzie czy moŜna tam czy nie moŜna tych progów zastosować, bo tam obok przy 
bloku, gdzie jest tych progów bodajŜe trzy, na tej uliczce i tak się nie moŜna rozpędzić, tam 
jest 50 m uliczki i same dziury. Dobrze, dziękuję serdecznie Panie Przewodniczący, to chyba 
wszystkie. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – Radny Moskalewicz chyba coś miał. Bardzo proszę, 
jeszcze sekunda, po kolei. Bardzo proszę. 
Radny J. E. Kunat – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Pan Prezydent wspominał kiedyś, 
to teŜ na komisji, jak i na sesji, Ŝe Związek Miast Polskich miał wystąpić do strony rządowej 
w sprawie tych wypłat dla nauczycieli. Wiem, Ŝe to było to dawno i czy jakąś odpowiedź 
dostał Związek Miast Polskich ze strony rządowej? Dziękuję bardzo. 
Prezydent J. Wilczyński – Mogę powiedzieć, jest w ramach Komisji Wspólnej Rządu  
i Samorządu, jest zespół oświatowy, który - będzie teraz będzie pracował m.in. Prezydent 
Mielca, spotykają się co miesiąc. Strona samorządowa, oprócz Związku Miast Polskich mamy 
jeszcze Związek Gmin, Związek Powiatów Polskich, wspólne stanowisko podjęła odnośnie 
Ŝądań, znaczy wspólne stanowisko odnośnie oświaty, jak stanowisko jest wspólne to juŜ jest 
sukces. I jeŜeli chodzi o organizację, duŜo lepiej jest w powiatach i duŜo lepiej jest  
w gminach wiejskich. Takie są zasady naliczania subwencji oświatowej, które preferują tam 
teŜ jednostki a nie miasta, czyli dogadanie się jest juŜ pełnia sukcesu. Spotykają się, 
oczywiście to stanowisko jest uzgodnione, jest bardzo negatywnie odebrane przez Związki 
nauczycielskie, bo tam nie chodzi o 2 godziny więcej, Ŝeby było godzin tygodniowo, czy nie 
wypłacanie tych środków itd. itd. i mamy nadzieję, Ŝe to wszystko uda się sfinalizować. One 
są trudne, ale idą wybory i nie czarujmy się, Ŝe moŜe znowu rozsądek wygrać. No rozsądnie 
byłoby to w końcu przeciąć z polityką. Ja się tego obawiam. Cały czas ten temat jest 
monitorowany, jest to temat, gdzie dane zbieramy, wysyłamy do ministerstw, bo to łatwo jest 
policzyć w skali kraju, gdzie kilka miast pokazuje dwa i pół, trzy, cztery miliony złotych 
dodatkowych. To jest gigantyczny problem. 
Radny W.Lesiak – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Ja mam wszystkie pisma, które 
były do pana Pałki kierowane. Nawet mam takie, które jednemu z właścicieli terenu 
zalesionego nakazywało rozbiórkę inwestycji. Ale ja bardzo proszę, panie prezydencie, aby 
pan zechciał się spotkać z tym panem i zapoznać się z jego wersją, jak wygląda sprawa. 
PoniewaŜ ewidentnie widać na tym, Ŝe na części opisowej jest zgoda na uprawnienie 2,03 ha, 
a z części graficznej wynika, Ŝe jest ponad 3. To naprawdę nie tak. Ja nie mówię, Ŝe ten pan 
załatwia swoje jakieś prywatne interesy, tylko po prostu, Ŝeby to grało. Dlatego bardzo proszę 
o takie spotkanie, aby do końca wyjaśnić. 
Prezydent J. Wilczyński  - Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Ja juŜ spotykałem się w tej 
sprawie, radni równieŜ zapoznali się z tym tematem. Jak dobrze pamiętam, to wszyscy 
państwo stwierdziliście, Ŝe gdy będzie opracowywane studium dla miasta, ten temat moŜna 
będzie ewentualnie przepchnąć. To jest naprawdę temat sprzed 8 lat, przepraszam, 9 lat, który 
został 9 lat temu zamknięty, gdy zakończyła się procedura odwoławcza. Dziękuję. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – równieŜ ten pan zwracał się do Rady Miasta w tej 
sprawie, zgromadził całą dokumentację, zapoznaliśmy się z nią. I takŜe wystosowali pismo, 
niestety, jest tu pewien konflikt.  
Chciałem przeprosić pana Zbigniewa Dudę, bo któryś z panów podnosił rękę, myślałem, Ŝe to 
pan, a to pan radny Wojciech. 
Radny Wł. Sajda – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Wysoka Rado! Odnośnie 
stypendium, mnie chodzi, czy sportowcy, którzy nie korzystają i jeŜdŜą na obozy, czy oni 
dostali stypendium sportowe, zawodnicy. Bo sportowcy, którzy nie korzystają  
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z podwyŜszenia kwalifikacji swoich, nie jeŜdŜą na obozy sekcji, czy druŜyny, czy jest 
wiadomo panu, czy tacy zawodnicy otrzymali stypendia? 
Prezydent J. Wilczyński – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Wasza uchwała mówi,  
w jakim momencie prezydent moŜe pozbawić stypendium, gdy następuje taka sytuacja, Ŝe 
ktoś zaniecha swoich treningów na przykład, zaprzestaje uprawiać daną dyscyplinę, 
zachowuje się nagannie itd. Ja otrzymuję taki sygnał, a zdarzają się takie sytuacje, Ŝe prezes 
danego klubu, czy ktoś, informuje mnie, Ŝe dana osoba, która była stypendystą, po takim 
sygnale, ja praktycznie w tym samym dniu otrzymuję korespondencję, przekazuję ją do 
Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych do sprawdzenia. Po weryfikacji zatrzymujemy to 
stypendium i przestajemy wypłacać, jeŜeli mamy jasny sygnał. Ja nie śledzę tych kilkuset 
osób, którzy stypendystami, od tego są włodarze klubu, które powinny pilnować porządku, bo 
trudno byłoby mi przyjąć do wiadomości, Ŝe ktoś na przykład się obija itd., nie trenuje, 
zaprzestał uprawiania sportu, a bierze stypendium.  
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – ja bardzo proszę o dwa zdania, bo robi się dyskusja  
w tej chwili.  
Radny Wł. Sajda – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Bo nic panu nie wiadomo na 
temat takich zawodników, którzy nie brali udziału w obozach, pan nic nie wie? 
Prezydent J. Wilczyński – Panie Przewodniczący! Ja lubię proste i konkretne stwierdzenia. 
Konkretnie o co chodzi? Ja sprawę będę mógł wyjaśnić. Nie zamierzam się domyślać, bo 
mogę być zmęczony po godzinie gadania. 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – mam propozycję, aby panowie się spotkali i wyjaśnili 
sobie sprawę poza sesją, o co chodzi. Bo tak to będziemy się pytali nawzajem. Czy pan 
wyraŜa zgodę na taki obrót sprawy? Dziękuję. 
Czy ktoś z państwa ma zamiar jeszcze w sprawie interpelacji zabrać głos? JeŜeli nie, to chcę 
stwierdzić, Ŝe punkt VII „Odpowiedzi na zapytania dotyczące sprawozdania z prac 
Prezydenta Miasta” jest bezprzedmiotowy, bo nikt pytań nie zadał. 
 
 
Ad. VII/Odpowiedzi na zapytania dotyczące sprawozdania z prac Prezydenta Miasta: 
 
Nie zgłoszono zapytań. 
 
 
Ad. VIII/Sprawy ró Ŝne: 
 
Przewodniczący RM – J. W. Kotasiak – w związku z tym przechodzimy do punktu „Sprawy 
róŜne” – ostatni punkt naszej sesji. 
1) Prezydent J. Wilczyński – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! W dniach 11 – 13 marca 
są dni otwarte na hali sportowej, będzie moŜna wejść w róŜne miejsca, gdzie na co dzień nie 
będzie moŜna wchodzić, będą tam wejścia i oprowadzanie przez pracowników MOSiR-u, 
zachęcam państwa, abyście z rodzinami, czy w niedzielę po obiedzie, w sobotę, czy w piątek, 
wybrać się na halę, program juŜ jest podany w mediach, co tam się będzie działo.  
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – czyli hucznego otwarcia hali, z przecięciem wstęgi, 
nie przewiduje pan? 
Prezydent J. Wilczyński – otwarcie planujemy na miesiąc maj, aby połączyć to z imprezą 
sportową większej rangi. Tak to wyszło z kalendarza imprez sportowych, Ŝe w siatkówce,  
w piłce ręcznej są puchary i play offy, i druŜyny grają w systemie dwóch meczów  
w tygodniu, kadry się przygotowują. Maj i czerwiec to są pierwsze miesiące, gdzie moŜemy 
pokazać w hali coś godnego otwarcia.  
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2) Radny J. E.Kunat – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Proszę Państwa! Mam 
przyjemność w imieniu Klubu Prawo i Sprawiedliwość zaprosić państwa na mszę świętą, 
która będzie z okazji VI kadencji Rady Miasta, w kolegiacie w dniu 13 marca o godz. 10.30. 
 
3) Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – Szanowne Panie Radne! Jutro jest Dzień Kobiet. 
RóŜnie interpretowany, ale kobiety płci nie zmieniają, wobec tego święto się naleŜy  
z czystego parytetu. Składam Paniom serdeczne Ŝyczenia pomyślności wszelakiej i duŜo 
zdrowia dla pań radnych, a przy okazji dla mieszkanek Ostrowca Świętokrzyskiego. 
 
4) Radny H. RoŜnowski – jest szczególna okazja, bo nasza koleŜanka – Pani Małgosia Krysa 
– Kowal uzyskała tytuł Lekarza Roku. Wydaje mi, Ŝe powinniśmy serdeczne gratulacje z tego 
tytułu jej złoŜyć.  
Poza tym chciałem zapytać pana prezydenta odnośnie opóźnień na budowie Zagłoby IV. 
Prezydent J. Wilczyński – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Odpowiem oczywiście. 
Mieliśmy tam kłopot z działkami, na co najmniej 300 osób zainteresowanych tematem mamy 
jeden protest. I ten protest musi być rozpatrzony, tj. na decyzję Wojewody zgodnie z prawem 
rozpatruje Ministerstwo Infrastruktury. I musimy teraz dopingować Ministra Infrastruktury, 
aby jak najszybciej rozpatrzył ten protest, bo mamy problem. Ludzie opuścili mieszkania,  
a wojewoda nie moŜe przystąpić do wyceny tych domów – paradoksy prawne, w takim 
Ŝyjemy kraju. Ja nie miałbym podstawy prawnej, aby tym ludziom wypłacić, to jest dla mnie 
największy problem niŜ ten, Ŝe wykonawca wszystko nadrobi. Mamy dopiero marzec. Dla 
mnie największym problemem jest 3 rodziny, które zadatkowały mieszkania itd. i osobisty 
dramat, szukamy wyjścia, jesteśmy poumawiani w Ministerstwie Infrastruktury, u Wojewody 
Świętokrzyskiego, aby wspólnie znaleźć rozwiązanie, Ŝeby zaspokoić tych mieszkańców, 
abyśmy mogli zaliczkowo im przekazać środki finansowe na to, Ŝeby sobie ustabilizowali 
sytuację swoją mieszkaniową. Nikt nie skorzystał z propozycji, aby wejść na Samsonowicza 
na mieszkania zastępcze, ludzie mają u znajomych mieszkania i dzisiaj nie moŜemy im 
zapłacić za to, bo wojewoda nie wydał nam decyzji, która jest podstawą prawną do tego, Ŝeby 
im zapłacić. Tak się narobiło, a chodzi o to, Ŝe ta rodzina, która złoŜyła protest, chodziło  
o zabranie 1 czy 2 metrów działki… Ile? Na pas zieleni. To jest po prostu przestawienie 
ogrodzenia o 1 czy 2 metry. Te działki i tak mają parę tysięcy metrów. CóŜ, próbowaliśmy 
negocjować, nie ma, nie wierzę w sukces tego odwołania, bo wszystko jest leg artis robione,  
a mamy problem i to duŜy problem dotyczący kilku rodzin. Dziękuję. 
 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo. Czy w sprawach róŜnych ktoś  
z państwa radnych zabiera głos? JeŜeli nie, stwierdzam, Ŝe wyczerpaliśmy program VII sesji  
Rady Miasta Ostrowca i zamykam sesję.   
 
Sesja Rady Miasta trwała do godziny 14.05. 
 
Protokołowały:       Przewodniczył: 
 
M. Kamińska       Przewodniczący Rady Miasta 
A. Krakowiak       mgr Janusz Wojciech Kotasiak 
 

 
 

 
 
 


